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Foreword 

The text of the International Standard IEC 61386-1:1996 + A1:2000, prepared by SC 23A, Cable 
management systems, of IEC TC 23, Electrical accessories, was submitted to the Unique Acceptance 
Procedure and was approved by CENELEC as EN 61386-1 on 2003-09-23. 

The following dates were fixed: 

– latest date by which the EN has to be implemented 
 at national level by publication of an identical 
 national standard or by endorsement 

 
 
(dop) 2004-10-01 

– latest date by which the national standards conflicting 
 with the EN have to be withdrawn  

 
(dow) – 

This European Standard supersedes EN 50086-1:1993 + corrigendum February 2001. However, 
EN 50086-1:1993 remains valid until all the parts 2 that are used in conjunction with it have been 
withdrawn.  

NOTE The date of withdrawal (dow) is left open until the situation for EN 50086-2-4 is clarified by the CEN/CLC JWG on 
“Conduits buried underground” (BT Decision D118/051). 

This part 1 of EN 61386 is to be used in conjunction with the appropriate part 2, which contains 
clauses to supplement or modify the corresponding clauses in part 1, to provide the relevant particular 
requirements for each type of product. A conduit system which conforms to this standard is deemed 
safe for use. 

In this standard, the following print types are used: 
- requirements: in roman type;  
- test specifications: in italic type; 

- explanatory matter: in smaller roman type. 

Annexes ZA and ZB have been added by CENELEC. 

The contents of the corrigendum of April 2004 have been included in this copy. 

__________ 

Endorsement notice 

The text of the International Standard IEC 61386-1:1996 + A1:2000 was approved by CENELEC as a 
European Standard without any modification. 

__________ 
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Annex ZA  
(normative) 

 
Normative references to international publications  

with their corresponding European publications 

The following referenced documents are indispensable for the application of this document. For dated 
references, only the edition cited applies. For undated references, the latest edition of the referenced 
document (including any amendments) applies. 

NOTE When an international publication has been modified by common modifications, indicated by (mod), the relevant 
EN/HD applies. 

Publication Year Title EN/HD Year 

IEC 60417 19731) Graphical symbols for use on equipment - 
Index, survey and compilation of the 
single sheets 
 

HD 243 S12 1995 

IEC 60423 (mod) 1993 Conduits for electrical purposes - Outside 
diameters of conduits for electrical 
installations and threads for conduits and 
fittings 
 

EN 60423 1994 

IEC 60529 1989 Degrees of protection provided by 
enclosures (IP Code) 
 

EN 60529 
+ corr. May 

1991 
1993 

IEC 60670 1989 General requirements for enclosures for 
accessories for household and similar 
fixed electrical installations 
 

- - 

IEC 60695-2-1/1 1994 Fire hazard testing 
Part 2: Test methods –  
Section 1/sheet 1: Glow-wire end-product 
test and guidance 
 

EN 60695-2-1/12) 1996 

IEC 60695-2-4/1 1991 Part 2: Test methods –  
Section 4/sheet 1: 1 kW nominal  
pre-mixed test flame and guidance 
 

EN 60695-2-4/13) 1993 

___________ 

                                                      
1) IEC 60417:1973 and its supplements are superseded by the IEC 60417 database, which is to be used instead. 
2) EN 60695-2-1/1:1996 is superseded by EN 60695-2-11:2001, which is based on IEC 60695-2-11:2000. 
3) EN 60695-2-4/1:1993 is superseded by EN 60695-11-2:2003, which is based on IEC 60695-11-2:2003. 
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Annex ZB  
(informative) 

 
Tests to be carried out for conduit systems  

complying with EN 50086-1:1993 

 

This annex contains the following additional tests which are necessary to be carried out on conduit 
systems already complying with EN 50086-1:1993 in order for them to be declared to meet the 
requirements of EN 61386–1:2003. 

 

10.3 Impact test 

NOTE The test has to be carried out because the compliance after the test has to be checked with a gauge.  

 

13.1.3.2 Test with 1kW flame 

NOTE The test has to be carried out because the combustion has been expanded to include flaming or glowing. 

___________ 
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Validité de la présente publication

Le contenu technique des publications de la CEI est cons-
tamment revu par la CEI afin qu'il reflète l'état actuel de
la technique.

Des renseignements relatifs à la date de reconfirmation de
la publication sont disponibles auprès du Bureau Central de
la CEI.

Les renseignements relatifs à ces révisions, à l'établis-
sement des éditions révisées et aux amendements peuvent
être obtenus auprès des Comités nationaux de la CEI et
dans les documents ci-dessous:

• Bulletin de la CEI

• Annuaire de la CEI
Publié annuellement

• Catalogue des publications de la CEI
Publié annuellement et mis à jour régulièrement

Terminologie

En ce qui concerne la terminologie générale, le lecteur se
reportera à la CEI 50: Vocabulaire Electrotechnique Inter-
national (VEI), qui se présente sous forme de chapitres
séparés traitant chacun d'un sujet défini. Des détails
complets sur le VEI peuvent être obtenus sur demande.
Voir également le dictionnaire multilingue de la CEI.

Les termes et définitions figurant dans la présente publi-
cation ont été soit tirés du VEI, soit spécifiquement
approuvés aux fins de cette publication.

Symboles graphiques et littéraux

Pour les symboles graphiques, les symboles littéraux et les
signes d'usage général approuvés par la CEI, le lecteur
consultera:

– la CEI 27: Symboles littéraux à utiliser en
électro-technique;

– la CEI 417: Symboles graphiques utilisables
sur le matériel. Index, relevé et compilation des
feuilles individuelles;

– la CEI 617: Symboles graphiques pour schémas;

et pour les appareils électromédicaux,

– la CEI 878: Symboles graphiques pour
équipements électriques en pratique médicale.

Les symboles et signes contenus dans la présente publi-
cation ont été soit tirés de la CEI 27, de la CEI 417, de la
CEI 617 et/ou de la CEI 878, soit spécifiquement approuvés
aux fins de cette publication.

Publications de la CEI établies par le
même comité d'études

L'attention du lecteur est attirée sur les listes figurant à la fin
de cette publication, qui énumèrent les publications de la
CEI préparées par le comité d'études qui a établi la
présente publication.

Validity of this publication

The technical content of IEC publications is kept under
constant review by the IEC, thus ensuring that the content
reflects current technology.

Information relating to the date of the reconfirmation of the
publication is available from the IEC Central Office.

Information on the revision work, the issue of revised
editions and amendments may be obtained from IEC
National Committees and from the following IEC
sources:

• IEC Bulletin

• IEC Yearbook
Published yearly

• Catalogue of IEC publications
Published yearly with regular updates

Terminology

For general terminology, readers are referred to IEC 50:
International Electrotechnical Vocabulary (IEV), which is
issued in the form of separate chapters each dealing
with a specific field. Full details of the IEV will be
supplied on request. See also the IEC Multilingual
Dictionary.

The terms and definitions contained in the present publi-
cation have either been taken from the IEV or have been
specifically approved for the purpose of this  publication.

Graphical and letter symbols

For graphical symbols, and letter symbols and signs
approved by the IEC for general use, readers are referred to
publications:

– IEC 27: Letter symbols to be used in electrical
technology;

– IEC 417: Graphical symbols for use on
equipment. Index, survey and compilation of the
single sheets;

– IEC 617: Graphical symbols for diagrams;

and for medical electrical equipment,

– IEC 878: Graphical symbols for electromedical
equipment in medical practice.

The symbols and signs contained in the present publication
have either been taken from IEC 27, IEC 417, IEC 617
and/or IEC 878, or have been specifically approved for the
purpose of this  publication.

IEC publications prepared by the same
technical committee

The attention of readers is drawn to the end pages of this
publication which list the IEC publications issued by the
technical committee which has prepared the present
publication.
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE
____________

SYSTÈMES DE CONDUITS POUR INSTALLATIONS ÉLECTRIQUES –

Partie 1: Règles générales

AVANT-PROPOS

1) La CEI (Commission Electrotechnique Internationale) est une organisation mondiale de normalisation
composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de la CEI). La CEI a
pour objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les
domaines de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, la CEI, entre autres activités, publie des Normes
Internationales. Leur élaboration est confiée à des comités d'études, aux travaux desquels tout Comité
national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations internationales, gouvernementales et
non gouvernementales, en liaison avec la CEI, participent également aux travaux. La CEI collabore
étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des conditions fixées par accord
entre les deux organisations.

2) Les décisions ou accords officiels de la CEI concernant les questions techniques, représentent, dans la
mesure du possible un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux
intéressés sont représentés dans chaque comité d’études.

3) Les documents produits se présentent sous la forme de recommandations internationales. Ils sont publiés
comme normes, rapports techniques ou guides et agréés comme tels par les Comités nationaux.

4) Dans le but d'encourager l'unification internationale, les Comités nationaux de la CEI s'engagent à appliquer
de façon transparente, dans toute la mesure possible, les Normes internationales de la CEI dans leurs normes
nationales et régionales. Toute divergence entre la norme de la CEI et la norme nationale ou régionale
correspondante doit être indiquée en termes clairs dans cette dernière.

5) La CEI n’a fixé aucune procédure concernant le marquage comme indication d’approbation et sa
responsabilité n’est pas engagée quand un matériel est déclaré conforme à l’une de ses normes.

6) L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Norme internationale peuvent faire
l’objet de droits de propriété intellectuelle ou de droits analogues. La CEI ne saurait être tenue pour
responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de propriété et de ne pas avoir signalé leur existence.

La Norme internationale CEI 1386-1 a été établie par le sous comité 23A: Systèmes de
câblage, du comité d’études 23 de la CEI: Petit appareillage.

Le texte de cette norme est issu des documents suivants:

FDIS Rapport de vote

23A/260/FDIS 23A/274/RVD

Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant
abouti à l’approbation de cette norme.

La présente partie 1 doit être utilisée conjointement avec la partie 2 appropriée, qui contient les
articles complétant ou modifiant les articles correspondants de la partie 1 afin d’établir les
règles complètes pour chaque type d’appareil. Un système de conduit conforme à cette norme
est considéré sans risque pour l’utilisation.

Dans la présente publication les caractères d’imprimerie suivants sont utilisés:

– Prescriptions proprement dites: caractères romains.

– Modalités d’essais: caractères italiques.

– Commentaires: petits caractères romains.

L’annexe A fait partie intégrante de cette norme.
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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION
__________

CONDUIT SYSTEMS FOR ELECTRICAL INSTALLATIONS –

Part 1: General requirements

FOREWORD

1) The IEC (International Electrotechnical Commission) is a worldwide organization for standardization
comprising all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of the IEC is to
promote international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic
fields. To this end and in addition to other activities, the IEC publishes International Standards. Their
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt
with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations
liaising with the IEC also participate in this preparation. The IEC collaborates closely with the International
Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the
two organizations.

2) The formal decisions or agreements of the IEC on technical matters express, as nearly as possible, an
international consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation
from all interested National Committees.

3) The documents produced have the form of recommendations for international use and are published in the
form of standards, technical reports or guides and they are accepted by the National Committees in that
sense.

4) In order to promote international unification, IEC National Committees undertake to apply IEC International
Standards transparently to the maximum extent possible in their national and regional standards. Any
divergence between the IEC Standard and the corresponding national or regional standard shall be clearly
indicated in the latter.

5) The IEC provides no marking procedure to indicate its approval and cannot be rendered responsible for any
equipment declared to be in conformity with one of its standards.

6) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this International Standard may be the
subject of patent rights. The IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights.

International Standard IEC 1386-1 has been prepared by subcommittee 23A: Cable
management systems, of IEC technical committee 23: Electrical accessories.

The text of this standard is based on the following documents:

FDIS Report on voting

23A/260/FDIS 23A/274/RVD

Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on
voting indicated in the above table.

This part 1 is to be used in conjunction with the appropriate part 2, which contains clauses to
supplement or modify the corresponding clauses in part 1, to provide the relevant particular
requirements for each type of product. A conduit system which conforms to this standard is
deemed safe for use.

In this publication, the following print types are used:

– Requirements proper: in roman type.

– Test specifications: in italic type.
– Explanatory matter: in smaller roman type.

Annex A is an integral part of this standard.
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SYSTÈMES DE CONDUITS POUR INSTALLATIONS ÉLECTRIQUES –

Partie 1: Règles générales

1 Domaine d’application

La présente partie de la CEI 1386 spécifie les règles et les essais applicables aux systèmes de
conduits, incluant conduits et accessoires de conduits, pour la protection et le rangement des
conducteurs et/ou des câbles isolés dans les installations électriques ou les systèmes de
télécommunication jusqu'à 1000 V c.a. et/ou 1 500 V c.c. La présente norme s'applique aux
systèmes de conduits métalliques, non métalliques et composites avec des extrémités filetées
et non filetées. Cette norme ne s'applique pas aux enveloppes et boîtes de raccordement qui
sont du domaine de la CEI 670.

NOTES

1 Certains systèmes de conduits peuvent aussi être adaptés à l'utilisation dans des ambiances dangereuses.
Il convient, dans ce cas, de tenir compte des règles supplémentaires nécessaires pour le matériel qui sera
installé dans de telles conditions.

2 Des conducteurs de terre peuvent être ou ne pas être isolés.

2 Références normatives

Les documents normatifs suivants contiennent des dispositions qui, par suite de la référence
qui y est faite, constituent des dispositions valables pour la présente partie de la CEI 1386. Au
moment de la publication, les éditions indiquées étaient en vigueur. Tout document normatif est
sujet à révision et les parties prenantes aux accords fondés sur la présente partie de la
CEI 1386 sont invitées à rechercher la possibilité d’appliquer les éditions les plus récentes des
documents normatifs indiqués ci-après. Les membres de la CEI et de l’ISO possèdent le
registre des Normes internationales en vigueur.

CEI 417: 1973, Symboles graphiques utilisables sur le matériel. Index, relevé et compilation
des feuilles individuelles, ainsi que tous ses compléments A à L

CEI 423: 1993, Conduits de protection des conducteurs – Diamètres extérieurs des conduits
pour installations électriques et filetage pour conduits et accessoires

CEI 529: 1989, Degrés de protection procurés par les enveloppes (Code IP)

CEI 670: 1989, Règles générales pour les enveloppes pour appareillage pour installations
électriques fixes pour usages domestiques et analogues

CEI 695-2-1/1: 1991, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2: Méthodes d’essai – Section 1/
feuille 1: Essai au fil incandescent sur produits finis et guide

CEI 695-2-4/1: 1991, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2: Méthodes d’essai – Section 4/
Feuille 1: Flamme d’essai à prémélange de 1 kW nominal et guide

3 Définitions

Pour les besoins de la présente Norme internationale, les difinitions suivantes sont applicables:
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CONDUIT SYSTEMS FOR ELECTRICAL INSTALLATIONS –

Part 1: General requirements

1 Scope

This part of IEC 1386 specifies requirements and tests for conduit systems, including conduits
and conduit fittings, for the protection and management of insulated conductors and/or cables
in electrical installations or in communication systems up to 1000 V a.c. and/or 1500 V d.c. This
standard applies to metallic, non-metallic and composite conduit systems, including threaded
and non-threaded entries which terminate the system. This standard does not apply to
enclosures and connecting boxes which come within the scope of IEC 670.

NOTES

1 Certain conduit systems may also be suitable for use in hazardous atmospheres. Regard should then be
taken of the extra requirements necessary for equipment to be installed in such conditions.

2 Earthing conductors may or may not be insulated.

2 Normative references

The following normative documents contain provisions which through reference in this text,
constitute provisions of this part of IEC 1386. At the time of publication, the editions indicated
were valid. All normative documents are subject to revision, and parties to agreements based
on this part of IEC 1386 are encouraged to investigate the possibility of applying the most
recent editions of the normative documents indicated below. Members of IEC and ISO maintain
registers of currently valid International Standards.

IEC 417: 1973, Graphical symbols for use on equipment. Index, survey and compilation of the
single sheets, as well as all of the supplements A to L

IEC 423: 1993, Conduits for electrical purposes – Outside diameters of conduits for electrical
installations and threads for conduits and fittings

IEC 529: 1989, Degrees of protection provided by enclosures (IP Code)

IEC 670: 1989, General requirements for enclosures for accessories for household and similar
fixed electrical installations

IEC 695-2-1/1:1991, Fire hazard testing – Part 2: Test methods – Section 1/Sheet 1: Glow-wire
end-product test and guidance

IEC 695-2-4/1: 1991, Fire hazard testing – Part 2: Test methods – Section 4/Sheet 1: 1 kW
nominal pre-mixed test flame and guidance

3 Definitions

For the purposes of this International Standard, the following definitions apply:
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